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Til:  Østkredsens Klubformænd 
  Kredsbestyrelse, Øst 
  Kredsformænd, Syd og Nord 
  DO‐F kontor 
 
 
 

Referat fra klubledermøde 1/2022 

Mødested:   Virtuelt ved brug af Microsoft Teams (over internettet). 

Mødedato/tid:  Mandag d. 31. januar 2022, kl. 19:00 – ca. 21:00. 

Mødeindkaldte:  Repræsentanter fra alle klubber i Østkredsen. 

 

 
Referat:  
 

A. Opstart 

1. Østkredsens formand Torben Seir bød velkommen og orienterede kort om årsagen til, at mødet 
blev afholdt digitalt, og om den praktiske afvikling af mødet. 
 

B.  Formalia 

1. Deltagerlisten for mødet er vedlagt som Bilag 1. I alt var der mødt 27 deltagere inkl. indlægsholdere. 

2. Valg af referent: Torben Seir påtog sig hvervet. 

 

C.  Indlæg 

1. Sprint VM 2022 i Trekantområdet (WOC, Nokian Tyres World Orienteering Championships 2022). 
Præsentation af WOC Sprint og følgeløb v/ Dorthe Bloch Rosenvinge, WOC‐organisationen.  
Dorthe fortalte at WOC bliver arrangeret af de 5 klubber OK FROS Fredericia, Gorm Jelling, Kol‐
ding OK, OK Middelfart og SNAB Vejle, men at også mange andre klubber i nærområdet deltager i 
det meget omfattede arbejde, det er at arrangere et VM. Arrangementet bliver koordineret af en 
stævneorganisation ledet Flemming Jørgensen (OK Snab), Per Eg (Kolding OK / Gorm) og Dorthe 
Rosenvinge (OK Snab). 

WOC omfatter 4 WOC sprintløb og en WOC‐tour (følgeløb) bestående af 6 etaper med både skov‐
løb og sprintløb. Sprintløbene afvikles på samme kort som WOC  

Følgeløbene ved WOC‐touren udgør en meget væsentlig del af WOC. Der satses på et deltageran‐
tal på 1500. Følgeløbene giver ikke blot et væsentligt bidrag til økonomien, men de mange delta‐
gere er overordentligt væsentlige for at opnå den rette stemning på WOC‐arenaerne. 

Brug WOC 2022 som et mål for sommerens klubtur! 

Dorthe fortalte endvidere, at der skal bruges rigtigt mange medhjælpere til sprintløbene og at det 
første valg vil være O‐løbere i stedet for udefrakommende. Alle klubber kan bidrage og der søges 
fortsat hjælpere. Per Eg fra Stævneorganisationen har udarbejdet et lille skriv herom (Bilag 3). 

Dorthe Rosenvinges indlæg er vedlagt som Bilag 2. Her findes også en oversigtsmæssig informa‐
tion om arrangementet. 
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2. Orientering fra Skovudvalget – strategi mv. v/ DO‐F udviklingskonsulent Nina Hoffmann. 
Nina gav en kort orientering om skovudvalget, som består af Nina Hoffmann (OK Sorø), Bent 
Frandsen (Farum OK) og Ole Husen (Farum OK). 

Skovudvalgets hovedfokus er pt. de nye Naturnationalparker, hvoraf enkelte allerede er udpeget, 
en del er under forberedelse og en del er pt. stillet i bero. Den endelige liste med Naturnational‐
parker skulle være fastlagt i december, men er blevet udskudt, formentligt som følge af de mange 
indvendinger, der har været. Det er væsentligt, at klubberne i lokalområderne går aktivt ind i de‐
batten. Der er oprettet en fælles facebookgruppe – kontakt Nina for yderligere information. 

Anders Laage Kragh spurgte til, hvordan det går med Naturstyrelsens projekt ”urørt Skov”. Nina 
fortalte, det havde ligget lidt i bero, men at det nu var ved at blive taget op igen. 

Troels B. Hansen spurgte om der arbejdes på at få MTB‐O med i revision af den tidligere skovaf‐
tale med Naturstyrelsen fra 2014. Nina kunne berette, at udmeldingen fra Naturstyrelsen er, at 
den gamle aftale fra 2014 bibeholdes. Der kommer ikke en ny aftale. Alternativet er ingen aftale.  

 

3. Præsentation af DOF’s Klubudviklingskonsulenter v/ DO‐F udviklingskonsulent Carsten Lausten. 
Carsten var kommet med som et ekstraordinært punkt på dagsordenen. Carsten gav en kort præ‐
sentation af det nye klubudviklingsteam, som med udgangspunkt i Strategiplanen var etableret 
for at understøtte udviklingen af forbundets klubber. Teamet består: Nina Hoffmann, Carsten 
Lausten, Johanne Valbjørn Gydesen og Camilla Bevensee – alle fire er ansat som udviklingskonsu‐
lenter hos DO‐F.  

Klubudviklingsteamet er i gang med at ringe rundt til klubberne for at orientere sig om hvor de 
enkelte klubber står udviklingsmæssigt og hvad der er brug for. Alle vil blive kontaktet. Næste 
fase er at bidrage til klubbernes udvikling.  

 
D.  Igangværende sager og aktiviteter 

4. Nyt kredsdepot – kort orientering v/Torben Seir. 
Torben oplyste, at der endnu ikke var fundet en erstatning for det eksisterende kredsdepot i den 
gamle Bivogn, som står ved Allerød OK’s klubhus. Der arbejdes på en fælles depotløsning med 
Søllerød OK, som også har brug for et depot. Et nyt depot har højeste prioritet i kredsbestyrelsen. 

5. OrienteringsTeknik ØST (OTØ)– kort orientering v/ Torben Seir. 
Torben fortalte, at der som efterspurgt af klubberne ved klubledermødet i november var udarbej‐
det en kalender med OTØ træninger for hele 2022. En foreløbig kalender er udsendt til klubberne. 
Tillige var der søgt forhåndsgodkendelse hos Naturstyrelsens lokalenheder Nordsjælland, Midt‐
sjælland og Hovedstaden. Tilbagemeldingen var positiv fra Nordsjælland. Tilbagemeldingen fra 
Hovedstaden var ligeledes positiv, bortset fra at der ikke kan arrangeres træninger i Rude Skov, 
som var blevet booket af Søllerød OK for hele 2022. Tilbagemeldingen fra Midtsjælland var meget 
nedslående med afslag begrundet med at der i forvejen var Find‐vej poster i mange af skovene og 
at fx Kongsøre blev anvendt så meget af forsvaret, at der ikke kunne gives plads til vores OTØ træ‐
ning. 

Hovedproblemet er, at der ikke i 2014 skovaftalen med Naturstyrelsen nævnes noget om faste 
poster i skoven over fx en måned, som der anvendes ved OTØ træningerne  

Skovudvalget (Nina) lovede at se nærmere på afslagene.  
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6. Langtidsterminslisten – der mangler arrangører v/ Barke Sucksdorff. 
Bjarke fremviste og gennemgik en PowerPoint med manglende arrangører for Østkredsens Divisi‐
onsmatcher for 2023‐24 og Mesterskabsstævner frem til 2027 (vedlagt som Bilag 4). 

Leif Sudergaard (Kildeholm OK) viste interesse for 1‐2. divisionsmatchen i 2023, såfremt det 
kunne ske i samarbejde med en anden klub. 

Anders Laage Kragh (Roskilde OK) spurgte om hvorfor ansøgningsfristen er så lang som 5 år for 
ansøgningsløb (DM’er mv.). Det blev svaret, at det er af hensyn til Naturstyrelsen samt af hensyn 
til vores egen godkendelse/planlægning af korttegningen. 

 
E.  Pause (5 min) 

 
F.  Beretning og valg 

1. Beretning fra Kredsbestyrelsen: 

1.1. Formanden, Torben Seir 
Formandens beretning for året 2021 i Østkredsen var udsendt med indkaldelsen (Bilag 5). 
Der blev fra forsamlingen stillet spørgsmålet om beretning og valg til kredsbestyrelsen kan 
betragtes som en generalforsamling. Efter konsultation med DOF’s vedtægter kan det oply‐
ses, at beretning og valg ikke er klassificeret som en generalforsamling. For Østkredsens Ven‐
ner (pkt. F1.9) er samme forhold gældende. 

1.2. Planudvalget, Bjarke Sucksdorff. 
Bjarke kunne berette, at der under 2021, bl.a. var arbejdet på opdateringen af reglementet 
for Fod‐O og MTB‐O.  

1.3. Kortudvalget, Claus Mikkelsen. 
Claus Mikkelsen deltog ikke i mødet. Rolf Andersen (Amager OK), medlem DOF’s kortudvalg, 
gav følgende beretning:  

DOFs kortudvalg har holdt møde 3 gange siden sidste valg, hver gang fysisk i FROS´s klubhus i 
Fredericia. Østkredsens deltagere har været Claus Mikkelsen, Mogens Hansen og Rolf Ander‐
sen. Ved et af møderne, afholdt i Middelfart den 24/25 september, deltog alle kredsens kort‐
konsulenter. 

Østkredsens kortkonsulenter er: Mogens Hansen (OK Skærmen), Gunnar Grue‐Sørensen 
(Køge OK), Troels Christiansen (Søllerød OK), Hans‐Aage Mortensen (Viking‐Bornholm) og 
Rolf Andersen (Amager OK). Konsulenterne har været konsulenter på 10 stk. O‐Kort og der er 
tildelt 9 stk. ”DOF Kvalitets mærker”. 

Klubberne opfordres til at bruge kortkonsulenterne. Kontakt Rolf for at få en konsulent til‐
knyttet et kort. 

1.4. Breddeudvalget, vakant. 

1.5. Børne & Unge (vakant).  
Torben Seir har fungeret som kontaktperson i 2021 og repræsenteret Østkredsen ved DO‐F’s 
B&U møder. Der søges fortsat en formand for B&U i Østkredsen. En beskrivelse af opgaven er 
udsendt til Østkredsens klubber sammen med mødets dagsorden.  

1.6. Eliteudvalget, Rasmus Ødum. 
Rasmus Ødum havde meldt afbud til mødet, men havde sendt en kort sms med følgende be‐
retning vedr. sin deltagelse i DO‐F’s eliteudvalg: Eliteudvalget kører godt. Godt arbejde fra 
landsholdsledelse med god løberinddragelse og god kommunikation, samt gode rammer om‐
kring satsning uanset bopæl. Eliteklubforum fungerer godt som Forum for diskussioner og 
feedback. Arbejde med ny rangliste og stafetliga på plads. Der satses på at nogle stafetter af‐
vikles tidligt og sent på sæsonen i forbindelse med landsholdssamlinger, så de 'næstbedste' 
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kan konkurrere hyppigt mod de bedste, hvor alle kommer. Ny formand på landsplan skal fin‐
des, da den tidligere forman Carsten Lausten skal til stilling i forbundet. 

1.7. MTBO‐udvalget, Troels B. Hansen. 
Troels fortalte, at det pt. er op ad bakke for MTB‐O i Østkredsen. Det er blevet vanskeligere 
at få Naturstyrelsens tilladelse til at arrangementerne og kravene til banelægningen er blevet 
strammere. Derudover er der et faldende deltagerantal. Efter omorganisering af forbundet 
udvalgsstruktur i tilknytning til Plan 2025 eksisterer er der ikke længere et fungerende MTB‐O 
udvalg.  

1.8. Materiel og SportIdent, Mogens Jørgensen. 
Mogens henviste beretningen udsendt til klubberne forud for mødet (Bilag 6) 

1.9. Østkredsens Venner. 
Johan redegjorde for Vennernes virksomhed og fremlagde årsregnskabet for 2021 (udsendte 
til mødets deltagere forud for mødet). 

Regnskabet viste et overskud på kr. 75.054,36 og en egenkapital på kr. 908.875,44. Baggrun‐
den for det flotte resultat var som tidligere år stort salg og udlejning af SportIdent udstyr. 
Stor tak til Mogens Jørgensen for veludført arbejde. 

 Valg af Kasserer for Østkredsens Venner (samtidigt kasserer for Østkredsen): 
Johan Frydendahl – Genvalgt 

 Valg af to revisorer: 
Ronald Clausen – Genvalgt 
Max Prang – Genvalgt 

 Valg af revisorsuppleant: 
Eskild Rønne – Genvalgt 

Eventuelt: På baggrund af det store overskud efterlyste Torben Seir forslag til støtteegnede ak‐
tiviteter for primært Børn & Unge. Der havde var i regnskabsåret ydet økonomisk støtte øre på 
i alt 45.000 kr. og der er fortsat brug for gode idéer og hjælp til udvikling af nye projekter.  

John Søndergaard (FIF Hillerød) pegede på, at det primært er gruppen Børn & Unge der skal 
satses på. Der er brug for nye aktiviteter for at fastholde de unge, nu hvor Skovcuppen er 
nedlagt og KUM er i krise. Forslag: Der indkaldes til en workshop med formålet at udvikle nye 
aktiviteter for Børn & Unge.  

Carsten Lausten (DO‐F) tilbød bistand til workshoppen. 

Kredsbestyrelsen arbejder videre på forslaget. 

 

2. Valg til Østkredsens bestyrelse – følgende personer blev valgt: 

2.1. Kredsbestyrelsens formand (lige år): Torben Seir – Genvalgt. 

2.2. Kredsbestyrelsens næstformand (ulige år): Bjarke Sucksdorff – Ikke på valg (genvalgt). 

2.3. Formand, Planudvalget (repræsentant i DOF‐området Stævne og Reglement): 
Bjarke Sucksdorff – Genvalgt. 

2.4. Formand, Kortudvalget (repræsentant i DOF‐området Kort): 
Claus Mikkelsen – (modtog ikke genvalg). Rolf Andersen – Valgt. 

2.5. Formand, Breddeudvalget: Vankant (der arbejdes på etablering af et klubudvalg) 

2.6. Formand, Børn & Unge‐udvalget (repræsentant i DOF‐området Børn & Unge): Vakant. 
Formandskandidat efterlyses. Der er for 2022 ikke en repræsentant fra Østkredsens bestyrelse i 
DOF‐B&U. 
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2.7. Formand, Eliteudvalget (repræsentant i DOF’s Eliteudvalg). 
Rasmus Ødum – Genvalgt. 

2.8. Formand MTBO‐udvalget (repræsentant i DOF‐området MTBO). 
Troels B. Hansen – Genvalgt. 

2.9. Formand for materiel/SportIdent: Mogens Jørgensen – Genvalgt. 

 
G.  Eventuelt 

1. Rolf Andersen (Amager OK) fremgår med et forslag til det nye Reglement 2023. Blå åbne ba‐
ner skal tilbydes samme kortmålestok som løbere over 60 år – dvs. typisk 1:7.500. Rolf sender 
forslaget til Torben, som videresender til Stævne‐ og Reglementsudvalget på vegne af Øst‐
kredsen. 

2. Peter Reinholdt (Farum OK) havde et spørgsmål stilet til de øvrige klubber om erfaringer med 
klubkontoen i O‐service. Der kom input fra klubrepræsentanterne om hvor information kan 
hentes. 

 

Mødet slut 21:10. 

 
 
Mødeplan 2022 
Dato Møde Mødested Emne  

Mandag d. 17. januar 19:00 Kredsbestyrelsesmøde 1/2022 Hos Torben Seir -  

Mandag d. 31. januar 19:00 Klubledermøde 1/2022 OK Roskildes Klubhus Valg  

Mandag d. 23. maj 19:00 Kredsbestyrelsesmøde 2/2022 DSR’s klubhus -  

Mandag d. 13. juni 17:30 Klubledermøde 2/2022  OK Roskildes Klubhus -  

Mandag d. 24. oktober 19:00 Kredsbestyrelsesmøde 3/2022 Hos Bjarke Sucksdorff -  

Mandag d. 7. november 17:30 Klubledermøde 3/2022 OK Roskildes Klubhus -  

Mandag d. 5. december 19:00 Kredsbestyrelsesmøde 4/2022 Ikke fastlagt -  

 


